

سياسة: الممارسة المهنية في إدارة المواد الخطرة

Policy: Professional Practice in the Management of Hazardous Material

We, the Municipality and Planning Department – Ajman, are aware of the importance of our responsibility in planning and optimal use of financial resources, managing them efficiently and effectively and ensuring their preservation and sustainability through warehouse management in a manner that supports the achievement of our strategic goals. Affirming our commitment to apply the best practices and systems in the management of the stock along with the development of the operations by applying a number of measures and controls in order to achieve such goals, as follows:

1. Complying with the application of approved polices and measures for managing the stock in accordance with the unified financial system for the government of Ajman 2011 as amended.
2. Periodic review of the operations, procedures, and performance indicators related to the management of the warehouses and the stock, working on their constant improvement to ensure the accomplishment of the highest level of efficiency and effectiveness, and their suitability to achieve the strategic goals of the Department.
3. Studying and identifying the degree of of danger of materials and their classification (flammable – explosive – toxic – other).
4. Application of controls and requirements That limit the storage of hazardous materials in the Department's warehouses.
5. Adopting and applying the best electronic systems and approved practices in hazardous materials management and early warning.
6. Identification of professional risks ((Physical risks – health risks – vital risks – other risks)
7. Balance between supply and consumption and link materials to the maximum and minimum limit.
8. Commitment to corporate governance standards, transparency and sustainability within the related operations.
9. Follow-up with the Ministry of Environment and Climate Change, and the approved entities in the State to ensure coping with the latest decrees and circulars on hazardous materials and their classification.
10. Applying preventive controls according to the occupational health and safety system to ensure the health and safety of staff and customers at the warehouse sites and all its facilities.
11. Spread of awareness among all staff and customers with the Hazardous Materials Management Policy and its importance in order to optimize the use of resources and their replacement with eco-friendly materials.
12. Compliance with regulations by applying the standards of institutional excellence and the requirements of ISO specifications approved at the Department level.

ISO 9001: 2015 Quality Management
ISO 31000: 2018 Risk Management
ISO 45001: 2018 Environment, Occupational Health and Safety
ISO20400: 2018 Sustainable Procurement
ISO 22301: 2012 Business Continuity Management System.

نحن دائرة البلدية والتخطيط - عجمان ندرك أهمية مسؤوليتنا في التخطيط والاستغلال الأمثل للموارد المالية وإدارتها بكفاءة وفعالية وضمن الحفاظ عليها واستخدامها من خلال إدارة المخازن بما يدعم تحقيق اهدافنا الاستراتيجية. وتأكيداً على التزامنا بتطبيق أفضل الممارسات والأنظمة في إدارة المخزون مع تطوير العمليات وذلك بتطبيق عدد من الإجراءات والضوابط لتحقيق تلك الأهداف وفقاً لما يلي:

1. الالتزام بتطبيق السياسات والإجراءات المعتمدة لإدارة المخزون حسب النظام المالي الموحد لحكومة عجمان 2011 وتعديلاته.
2. المراجعة الدورية للعمليات والإجراءات ومؤشرات الأداء المتعلقة بإدارة المخازن والمخزون، والعمل على تحسينها باستمرار لضمان تحقيق أعلى مستويات الكفاءة والفعالية، وموائمتها لتحقيق الأهداف الاستراتيجية للدائرة.
3. دراسة وتحديد درجة خطورة المواد وتصنيفها (القابلة للإشتعال - القابلة للإنفجار - السمية - أخرى).
4. تطبيق الضوابط والإشتراطات التي تحد من تخزين المواد الخطرة في مخازن الدائرة.
5. تبني وتطبيق أفضل الأنظمة الالكترونية والممارسات المعتمدة في إدارة المواد الخطرة والإخطار المبكر.
6. تحديد المخاطر المهنية (مخاطر مادية - مخاطر صحية - مخاطر حيوية - مخاطر أخرى).
7. التوازن بين التوريد والاستهلاك وربط المواد بالحد الأعلى والحد الأدنى.
8. الالتزام بمعايير الحوكمة المؤسسية والشفافية والاستدامة ضمن العمليات المرتبطة.
9. المتابعة مع وزارة البيئة والتغير المناخي والجهات المعتمدة في الدولة لضمان مواكبة آخر المراسيم والتعميمات بشأن المواد الخطرة وتصنيفاتها.
10. تطبيق الضوابط الوقائية حسب نظام الصحة والسلامة المهنية لضمان صحة وسلامة العاملين والمتعاملين في مواقع المخازن وجميع مرافقها.
11. نشر التوعية بين كافة العاملين والمتعاملين لدينا بسياسة إدارة المواد الخطرة وأهميتها بهدف الاستغلال الأمثل للموارد واستبدالها بمواد صديقة للبيئة.
12. الإلتزام بالأنظمة من خلال تطبيق معايير التميز المؤسسي ومتطلبات مواصفات الايزو المعتمدة على مستوى الدائرة.

إيزو إدارة الجودة ISO 9001:2015،

إيزو إدارة المخاطر ISO 31000:2018،

أيزو البيئة والصحة والسلامة المهنية ISO 45001:2018،

إيزو المشتريات المستخدمة ISO 20400:2018،

أيزو ضمان استمرارية الأعمال ISO 22301:2012.



عبد الرحمن محمد النعيمي
مدير عام دائرة البلدية والتخطيط

Date of Issue : 2023/03/27 تاريخ الإصدار:

No. of Issue : 01 رقم الإصدار:

رؤيتنا: بيئة مستدامة وبنية عصرية لبناء مستقبل عجمان
Our Vision: A sustainable environment and a modern structure to build the future of Ajman